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§ 1 
 
Sammanträdets öppnande 
 
Landstingsfullmäktige och och ungdomstinget öppnas gemensamt och samtliga ledamöter 
hälsas välkomna. 
 
 
§ 2 
 
Upprop av ledamöter 
 
Upprop företas av de för valkretsarna i länet utsedda fullmäktigeledamöterna och de till 
tjänstgöring inkallade ersättarna. 
 
 
§ 3 
 
Kungörelse av landstingsfullmäktiges sammanträde 
 
Anmäls att fullmäktiges ordförande den 9 februari 2004 utfärdat kungörelse i enlighet med 
arbetsordning för landstingsfullmäktige. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Till protokollet antecknas att kungörelse skett i laga ordning. 
 
 
§ 4 
 
Interpellation från Owen Laws (mp) om besparingar vid barn- och ungdomshabiliteringen och 
barn- och ungdomspsykiatrin (Jll 90/2004)     
 
Owen Laws hade lämnat en interpellation till landstingsstyrelsens ordförande  med följande lydelse: 
 
”Under budgetarbetet och inför beslutet om landstingsplan 2004 fick Barn- och ungdoms-
habiliteringen och Barn- och ungdomspsykiatrin lugnande besked. Verksamheterna skulle inte 
drabbas. 
 
Nu kommer dock signaler om att bägge verksamheter oväntat kommer att få ett betydande 
sparbeting. 
 
Hur stort sparbeting handlar det om? 
 
Anser majoriteten att det är acceptabelt att dra ned på dessa verksamheter, att spara på de 
svagaste barnen? 
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Kommer majoriteten att tillse att dessa sparbeting dras tillbaka?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 5 
 
Interpellation från Tapani Bergbacka (sjp) om stöd till Mitthögskolans Institution för vård  
(Jll 93/2004)        
 
Tapani Bergbacka hade lämnat en interpellation till landstingsstyrelsens ordförande med följande 
lydelse: 
 
”Landstinget ger för närvarande stöd för en professur till forskning i Mitthögskolans ”Institutionen 
för vård” med en miljon kronor årligen (2004 blir totalsumman 1 085 000kr). Pengarna är avsedda 
för en professur. 
 
Professuren har aldrig varit tillsatt därför att skolan inte lyckats rekrytera någon lämplig för upp-
giften. Pengarna har däremot betalats ut till skolan. Enligt uppgift är de fonderade och summan är 
ca 2,1 miljoner kronor idag (december 2003). Det kan väl inte vara förenligt med landstingets 
policy att ge stöd till organisationer för en verksamhet som inte genomförs (ingen valuta för 
pengarna). Det borde vara rimligt att kräva tillbaka pengarna och använda dessa till exempel för 
barn- och ungdomspsykiatrin alternativt till vuxenpsykiatrin som saknar minst en miljon kr för 
2004. Om inte detta är möjligt bör avtalet med Mitthögskolan omförhandlas (om avtal finns) så att 
pengarna betalas ut endast då de har tillsatt professuren. 
 
Om detta är i enlighet med landstingets övergripande verksamhetsidé ”God hälsa och positiv 
livsmiljö för alla i Jämtlands Län” bör det av avtalet framgå vilken positiv effekt professuren 
förväntas tillföra till landstinget i dess målsättning. 
 
Jag vill ha klarläggande från landstingsstyrelsens ordförande på följande frågor: 
 

 
1) Anser landstingsstyrelsens ordförande att det är riktigt att betala 1 085 kkr i år till stöd för en 
verksamhet som inte genomförs? 
2) Kommer landstinget återkräva redan utbetalt stöd, som nu är fonderade? 
3) Kommer landstinget att stoppa de månatliga utbetalningarna som för närvarande sker? 
4) Kommer landstinget att omförhandla avtalet (om sådant finns) med Mitthögskolan så att 
utbetalningarna sker endast då professuren är tillsatt? 
5) Om de 3,185 miljonerna kan återföras till landstinget, vilka områden inom vården tillförs dessa i 
så fall?. 
6) Vilken effekt förväntas medborgarna i Jämtlands län erhålla av professuren med hänsyn tagen till 
landstingets målsättning ”God hälsa och positiv livsmiljö till alla i Jämtlands län”? 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
      
 
§ 6 
 
Interpellation från Finn Cromberger (fp) om överviktsproblematiken (Jll 97/2004) 
 
Finn Cromberger hade lämnat en interpellation med följande lydelse: 
 
”Larmrapporterna duggar som spön i backen. Svenska folket fettexploderar. I dagarna har 
presenterats en rapport ur storstadshorisont med skrämmande siffror om övervikt hos barn och 
ungdomar. Jag är övertygad om att situationen är lika bedrövlig i vårt län. Kanske den till och med 
är värre. 
 
Jag vet att det pågått och pågår några projekt med tonvikt på barn och ungdomars övervikts-
problem. Det är bra och viktigt att vi främst satsar på de unga. Men för den skull får vi inte låta bli 
att bry oss om den övriga befolkningen. 
 
Jag tror inte att det enbart räcker med projekt om övervikt för vissa utvalda grupper utan är av 
uppfattningen att landstinget i annan form än projektform måste engagera sig i hela befolkningens 
överviktsproblematik. 
 
Jag vill ha en enhet inom länssjukvården som likt den tobakspreventiva enheten koncentrerar sig på 
vår nya snabbväxande folksjukdom ÖVERVIKTEN. Även inom primärvården bör det förstärkas 
genom kompetensuppbyggnad och stimulansåtgärder. 
 
Jag interpellerar berört landstingsråd i frågan. 
 
• Hur ser Du på landstingets framtida arbete med överviktsproblematiken? 
• Kan Du tänka dig en modell liknande den tobakspreventiva enheten? 
• Det här är både folkhälsa och sjukvård. Var koncentrerar vi resurserna ? 
• Hur har recept på fysisk aktivitet utvecklats? Har det vunnit acceptans hos professionen ? 
• Hur söker landstinget påverka länets skolor att schemalägga daglig fysisk aktivitet för eleverna ? 

Är skolsköterskan/kuratorn med fler yrkesgrupper en kanal in i skolan och nyttjas den resursen i 
så fall. 

• Finns det något planerat program som BVC kan använda sig av i kontakten med föräldrarna för 
att ge sunda livsvanor och för att eliminera risken för övervikt hos barnen ? 
 

Detta är bara ett axplock på frågor och funderingar om övervikten som vi alla väl är överens om är 
en ”tickande bomb”. 

 
Hur minimerar vi dessa överviktstragedier som om de får utvecklas kommer att ställa vården inför 
stora problem och ge individerna mycket dålig livskvalitet. 
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Vi måste stämma i bäcken.  
Hur avser lanstinget att gå till väga ?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 

 
§ 7  
 
Interpellation från Bernt Söderman (c) om vården i Frostviken (Jll 105/2004) 
 
Bernt Söderman hade lämnat en interpellation med följande lydelse: 
 
”Gäddede hälsocentral ligger 14 mil från Strömsund. Som läget är nu finns ingen läkare i Gäddede 
vare sig på kvällstid eller på helger. Är en Frostviksbo i behov av läkarvård under dessa tider kan det 
bli en resa på i storleksordningen 20 mil för att nå Strömsund. 
 
Akutvårdsavdelningen i Gäddede är också stängd. Närmaste är Strömsund. 
 
I Landstingsplanen för år 2004 finns det klart formulerat att 
 
• Primärvården ska samarbeta med Strömsunds kommun och intilliggande områden t.ex. Lierne 

kommune i Norge, för att säkerställa vården i Frostviken. 
 
Jag tolkar skrivningen i planen som att primärvården ska se till att vården säkerställs i Frostviken i 
samarbete med andra aktörer och detta snarast. 
 
Handlingsplanen togs i fullmäktige den 26 november 2003. Nu har det gått snart tre månader. 

 
Min fråga till landstingsrådet är: 
Anser du att min tolkning av landstingsplanen är riktig? 
Vilka åtgärder är vidtagna för att lösa situationen i Gäddede? 
Hur ser tidsplanen ut för kommande åtgärder?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 8 
 
Fråga från Inger Jonsson (c) om ändring av rutiner för nedsättning av vårdavgift 
(Jll 9/2004)       
 
Inger Jonsson hade lämnat en fråga till landstingsstyrelsens ordförande med följande lydelse: 
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”Enligt landstingsfullmäktiges beslut 2000-06-29 har patienter som vårdats inom sluten vård under 
en sammanhängande period längre än 14 dagar rätt att få nedsättning av vårdavgiften med 50%  
fr o m den 15:e vårddagen. 
 
Fr o m 2003-09-01 måste patienten själv ansöka om denna nedsättning. 
 
Detta innebär att vårdavdelningarna ska tillhandahålla dessa blanketter, se till att patienten blir 
informerad och i de flesta fall få hjälp med ifyllandet. 
 
Min fråga är: 
• Hur har detta skötts tidigare? 
• Varför denna ändring i rutinen, vilket medför extra arbete för vårdspersonalen (sjuksköterskor 

och läkarsekreterare) samt kansliets personal? 
• Har vi inom landstinget inte så moderna dataprogram som skulle kunna göra detta automa-

tiskt?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGS BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 9 
 
Fråga från Jan-Olof Andersson (m) om läkarjour i Frostviken (Jll 9/2004) 
 
Jan-Olof Andersson hade lämnat en fråga till landstingsstyrelsens ordförande med följande lydelse: 
 
”I somras blev Frostviken utan läkarjour på nätter och helger. Den 1 januari i år tog landstinget 
bort läkarjouren även på kvällar. 
 
Det innebär att den enda sjukvård Frostviksborna har att tillgå efter klockan 17 är den ambulans 
som finns stationerad i Gäddede och - när det är möjligt -  ambulanshelikoptern.  
 
Helikoptern har som bekant sina begränsningar vid otjänlig väderlek. Dessutom sparas pengar 
genom att helikopterplattan inte skottas på helger. 
 
När Gäddedeambulansen är ute på uppdrag till Östersund tar det mellan 6 - 8 timmar innan den är 
tillbaka. Helikoptern eller ambulansen i Strömsund är då alternativen. 
 
Att ta en ambulans ifrån Strömsund innebär en väntetid på 4 - 6 timmar innan man får träffa en 
läkare beroende på var i Frostviken man bor. Närmaste jourläkare finns i Strömsund. 
 
Beslutet att minska på läkarjouren i Gäddede har skapat oro bland befolkningen. 
 
Tidigare fanns en fungerade jourlinje dygnet runt genom samarbete med Nordli. 
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Det jag vill veta är: 
 
1. Kommer Du att medverka till att Frostviksborna får tillgång till läkare inom rimlig tid utan att 
behöva resa till Strömsund efter arbetstid? 
 
2.  Finns några ambitioner från Din sida att försöka hitta samverkanslösningar med Norge igen? 
 
3. Tycker Du att den medicinska säkerheten kan garanteras i Frostviken under kvällar, nätter och 
helger utan läkarjour? 
 
4. Tycker du att de som bor i Frostviken får tillgång till vård på lika villkor jämfört med övrig 
befolkning? 

  
5. Strömsunds kommun har nyligen beslutat upphöra med distriktssköterskeberedskapen enligt 
ÄDEL-avtalet. Några förhandlingar eller diskussioner men landstinget föregick inte beslutet. 
Kommer Du att medverka till ett utökat samarbete mellan landtinget och Strömsunds kommun så 
att man kan prata med varandra innan beslut fattas som berör gemensamma intressen?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 10 
 
Fråga från Pär Jönsson (m) om anställningsrutiner inom vården (Jll 9/2004) 
 
Pär Jönsson hade lämnat en fråga till landstingsstyrelsens ordförande med följande lydelse: 
 
”Med anledning av de missförhållanden som uppdagats de senaste dagarna inom Värmlands läns 
landsting anser jag att det finns ett allmänintresse att ställa nedanstående "enkla" frågor. 
 
1. Vad har Jämtlands läns landsting för rutiner vid anställning av sjukvårdspersonal som 
kvalitetssäkrar att personalen har vedertagen och "godkänd" utbildning för de arbeten som de  
anställs för? 
 
2. Hur pass delegerat är anställningsförfarandet i vårt landsting? 
 
3. Görs det några "kontroller" av tillsättningar i efterhand? 
 
4. Tror du att det inom vårt landsting finns personal som anställts på "falska" premisser? 
 
5. Har sådana misstag uppdagats tidigare?” 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 11 
 
Fråga från Thomas Andersson (c) om miljövänliga drivmedel i tjänstebilar (Jll 9/2004) 
 
Thomas Andersson hade lämnat en fråga till Robert Uitto med följande lydelse: 
 
”Landstinget har i sin verksamhet behov av ett stort antal fordon. Dessa är ett viktigt redskap för att 
kunna garantera bland annat en trygg vård i vårt län. Men de har också en viktig roll att spela i en 
trygg arbetsmiljö för våra anställda. Men de påverkar även miljön generellt beroende på utsläpp och 
andra miljöpåverkande egenskaper. 
 
Med anledning av detta ställer jag följande frågor till landstingsrådet Robert Uitto: 
 
Hur många tjänstebilar har landstinget? 
Hur många av dessa drivs med alternativa bränslen? 
Vad har landstinget för strategi för att öka andelen alternativt drivna fordon i landstinget?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 12 
 
Fråga från Thomas Andersson (c) om rivningen av sjukhuset i Strömsund (Jll 9/2004) 
 
Thomas Andersson hade lämnat en fråga till Robert Uitto med följande lydelse: 
 
”Landstinget gjorde för några år sedan en uppgörelse med Strömsunds kommun om en ekonomisk 
kompensation för rivningen av gamla sjukhuset i Strömsund. Det har nu kommit fram ett antal 
frågetecken kring rivningen. 
 
Med anledning av detta ställer jag följande frågor till landstingsrådet Robert Uitto: 
 
Hur såg överenskommelsen med Strömsunds kommun ut och har landstinget följt upp att denna 
har fullföljts korrekt?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
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§ 13 
 
Fråga från Börje Frisk (fp) om ”Hälsocentral på nätet” - mailadress till hälsocentraler och 
tandvårdsklinker (Jll 9/2004)      
 
Börje Frisk hade lämnat en fråga till landstingsstyrelsens ordförande med följande lydelse: 
 
”Allt fler kommunicerar med hjälp av dator och Internet. Häromdagen fanns en annons i 
ortspressen angående möjligheten att nå sin hälsocentral via Internet för ex. bokning av tider mm. 
 
Detta är en positiv utveckling för tillgängligheten för länets invånare. Tandvårdsklinikerna borde 
också ges samma möjlighet. 
 
Min fråga lyder: 
 
Har landstinget för avsikt att snabba på möjligheten till uppkoppling till länets samtliga 
hälsocentraler före sommaren 2004 och borde vi inte ge samma möjligheter till att nå 
folktandvårdens kliniker i länet?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 14 
 
Fråga från Finn Cromberger (fp) om hjälpmedelscentralens lokalisering (Jll 9/2004) 
 
Finn Cromberger hade lämnat en fråga till landstingsstyrelsens ordförande med följande lydelse: 
 
”Har sett i pressen att förslag finns att den skall flytta till den egna lokalen i Göviken. 
 
Jag antar att man i förslaget till beslut tagit hänsyn till fastighetspolicyn i övervägandena.  
Den som säger att landstinget i första hand skall hyra och inte äga lokaler. Förutom de rent 
ekonomiska. Jag konstaterar att man inte tagit personalhänsyn. 
 
Jag läser: Emefte har trots egenintresse i Gövikenlokalerna, svarat för en opartisk bedömning av 
vilka lokaler som lämpar sig bäst för Hjälpmedelscentralens behov. 10 miljoner dyrare på en 
tioårsperiod, lika med en miljon dyrare per år kostar det externa alternativet i Odenskog jämfört 
med Göviken påstås det av bland andra landstingsstyrelsens ordförande. Det finns de som hävdar 
nästan det motsatta.  
 
Jag vill med denna fråga syna förslaget och önskar svar på hur kontakterna har sett ut med 
Odenskogsalternativet?  Har man aktivt från landstinget (Emefte) varit i kontakt, förhandlat och 
begärt in anbud från fastighetsägaren på vad det skulle kosta att hyra lokalerna, i befintligt skick 
eller som ombyggda. 
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Har fastighetsägaren försökt att få lämna anbud? Enligt mina uppgifter har han det men blivit 
nekad!” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 15 
 
Fråga från Finn Cromberger (fp) om läkarbesök som effektivitetsmått  (Jll 9/2004) 
 
Finn Cromberger hade lämnat en fråga till landstingsstyrelsens ordförande med följande lydelse: 
 
”I Göteborg har man under en tid mätt hälsocentralernas effektivitet i antal besök per doktor. 
Frågan har debatterats en hel del men slutsatsen har blivit att man anser detta nyckeltal så viktigt att 
man tar fram mått på det. Det varierar mellan 6 till 20 besök per läkare och dag. 
 
Har man i vårt län samma system ? 
 
Jag för min del ser gärna att man prövar systemet för att med hjälp av även detta nyckeltal 
kostnadseffektivisera våra hälsocentraler. Vi lever i en ”snål” tid och måste krama ut så mycket 
välfärd som möjligt ur våra skattepengar.” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 16 
 
Remiss av inkomna motioner m m 
 
1. Inkomna motioner: 
 
Motion från Bo Danielsson m fl (v) om mobil verksamhet för  blod- och plasmagivning i s k 
blodbussar (Jll 1189/2003)  
 
Fullmäktige beslutar att motionen överlämnas till vård- och rehabiliteringsberedningen för 
beredning. Motionen ska behandlas av landstingsfullmäktige i oktober 2004. 
 
Motion från Åke Durre och Åke Westerlind (båda sjp) om att fullmäktige endast sammanträder i 
befintliga lokaler på Frösön (Jll 32/2004) 
 
Fullmäktige beslutat att motionen överlämnas till demokrati- och länsutvecklingsberedningen för 
beredning. Motionen ska behandlas av landstingsfullmäktige i juni 2004. 
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Motion från Börje Frisk m fl (fp) om att i samverkansnämnden ta upp frågan om byggande av ett 
Ronald McDonald Hus i Umeå (Jll 96/2004) 
 
Fullmäktige beslutar att motionen överlämnas till vård- och rehabiliteringsberedningen för 
beredning. Motionen ska behandlas av landstingsfullmäktige i juni 2004. 

 
Motion från Åke Westerlind (sjp) om redovisning av ökade inkomster från skatt respektive 
patientavgifter (Jll 33/2004) 
 
Fullmäktige beslutar att motionen återlämnas till motionären för omformulering till interpellation 
eftersom motionen inte innehåller något förslag. En eventuell interpellation kan besvaras vid 
fullmäktiges nästkommande sammanträde. 

 
Motion från Åke Durre (sjp) om övervakning av landstingsfullmäktiges sammanträden 
(Jll 29/2004) har återtagits.    
 
2. Inkommet medborgarförslag:  
 
Medborgarförslag från Kurt-Göran Roslund m fl om IVPA-verksamhet i Härjedalen 
(Jll 23/2004)  
 
Medborgarförslaget överlämnas till vård- och rehabiliteringsberedningen för beredning. 
Medborgarförslaget ska behandlas av landstingsfullmäktige i april 2004. Samordning ska ske med 
fullmäktiges behandling av motionen från Klas Hallman (c) om IVPA. 
 
3. Revidering av landstingets miljöpolicy 
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningen föreslår att nuvarande miljöpolicy för landstinget 
revideras (Jll 4/2004). 

 
Landstingsfullmäktiges presidium föreslår, i enlighet med bestämmelserna i  arbetsordningen för 
fullmäktige, § 4 punkt 2, att 
 
• landstingets miljöpolicy revideras 
• uppdraget lämnas till demokrati- och länsutvecklingsberedningen, samt att 
• behandling av fullmäktige ska ske i november 2004. 
 
Landstingsfullmäktige beslutar i enlighet med presidiets förslag.    
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§ 17 
 
Meddelanden 
 
1. Länsstyrelsens beslut 2004-01-29 att utse Margareta Persson (kd) till ordinarie ledamot i 
landstingsfullmäktige för Anders Silfverdal som avsagt sig uppdraget.  Emanuel Sandberg 
utses till ny ersättare. 
 
2. Länsstyrelsens beslut 2004-01-29 att utse Rolf Bergvall (fp) till ersättare i landstingsfullmäktige 
för Kerstin Flodberg som avsagt sig uppdraget. 
 
 
§ 18 

 
Fyllnadsval av ledamot och ersättare i valberedningen för tiden t o m 2006-10-31 för Anders 
Silfverdal (kd) och Gusten Rolandsson (kd) som avsagt sig uppdragen    
 
Ledamot 
 
Margareta Persson (kd), Egnahemsgatan 14, 824 31 Sveg 
 
Ersättare 
 
Lars-Olof Eliasson (kd), Jämtlandsgatan 33, 842 32 Sveg 
 
 
§ 19 
 
Landstingsstyrelsens rapport 
 
1. Ärende om lokalisering av hjälpmedelscentralen kommer att behandlas vid landstingsstyrelsens 
sammanträde den 24 februari. Två jämförbara material kommer att presenteras. 
 
2. Primärvårdschefen informerar om vården i Frostviken.  
3. Anna Gundersson informerar om rekrytering av distriktsläkare. 
 
 
§ 20 
 
Vård-och rehabiliteringsberedningens och revisorernas dialog med fullmäktige 
 
Vård- och rehabiliteringsberedningen 
 
• Beredningens studieresa till Bryssel och Luxemburg. Syftet med resan var att få en fördjupad 

kunskap om EU, att förstå hur unionen arbetar och hur EU:s arbete påverkar svensk hälso- och 
sjukvård. 
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• Planerad temadag om psykisk hälsa vid fullmäktiges junisammanträde. 
 
• Vid fullmäktiges sammanträde i april kommer den enkät som beredningen gjorde vid sjukhusets 

entré att redovisas. 
 
Landstingets revisorer 
 
• Konferens i Norge den 2-3 februari ”När kontroll och kritik blir politik” 
 
• Revisionsplanen kommer att skickas ut till samtliga fullmäktigeledamöter. 
 
 
§ 21 
 
Ajournering 
 
Fullmäktige ajournerar sig för att åter sammanträda den 17 feburari kl 08.00. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
 
1. Sofia Jansson informerar om landstingets jämställdhetsarbete. 
 
2. Elsa Rudsby Strandberg presenterar Folkhälsoplanen. Arbetet med planen är ett EU-finansierat 
projekt som startade i maj 2001. Projektet kommer eventuellt att förlängas några månader. 
Försäkringskassan, primärvården, Kommunförbundet, Jämtland-Härjedalens Idrottsförbund m fl 
har deltagit. Planen skickades ut på remiss i oktober 2001. Många synpunkter har kommit in. 
Planen innehåller 11 målområden, samma som antagits nationellt, samt ett antal länsmål 
tillhörande varje målområde. 
 
Anders Hedén illustrerar målen i planen med sånger och dikter. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 
17 februari 2004 
 
§ 22 
 
Upprop 
 
Upprop företas av de för valkretsarna i länet utsedda fullmäktigeledamöterna och de till tjänstgöring 
inkallade ersättarna. 
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§ 23 
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningens, strukturberedningens och ekonomiberedningens 
dialog med fullmäktige       
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningen 
 
• Beredningen har fått i uppdrag att utarbeta ett yttrande över Ansvarskommitténs delbetänkande 

”Utvecklingskraft för en hållbar välfärd”. Beredningen önskar synpunkter från fullmäktige-
ledamöterna. 

 
• Inom beredningen har bildats en arbetsgrupp som ska göra en översyn av ungdomstingets mål 

och syfte. Fullmäktiges ledamöter diskuterar och ger synpunkter. 
 
Nina Fållbäck-Svenson, Pär Jönsson, Monalisa Norrman,  Bengt Bergqvist, Emilia Winberg och 
Jan-Olof Dahlin yttrar sig. 
 
Strukturberedningen - Karolina 
 
Work shop genomfördes med fullmäktige och Köja-gruppen i december. 4 genomförandegrupper 
arbetar fram förslag till slutet av mars. De permanenta beredningarna, personalpolitiska 
delegationen och etiska kommittén ska medverka i arbetet. En ny work shop genomförs med 
fullmäktige i anslutning till april-sammanträdet. Ekonomiberedningen och strukturberedningen 
samarbetar om Landstingsplan 2005. 
 
Ekonomiberedningen 
 
Lars-Olof Eliasson är ny vice ordfröande i beredningen efter Gusten Rolandsson. I beredningens 
planering av årets arbete ingår några gemensamma sammanträden med strukturberedningen. 
 
 
§ 24 
 
Medborgarförslag om Walk-in centres (Jll 767/2003) 

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Fyra medborgare föreslår att landstinget undersöker möjligheterna att inrätta Walk-in centres i 
länet.  
 
Ärendet har beretts av vård- och rehabiliteringsberedningen. 
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Medborgarförslaget bifalls på så sätt att det överlämnas till Karolina-beredningen i dess fortsatta 
arbete. 
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LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Beredningens förslag att bifalla medborgarförslaget och överlämna det till strukturberedningen - 
Karolina tillstyrks.   
 
YRKANDEN 
 
Nina Fållbäck-Svenson (v), Thomas Andersson (c), Maidie wiklund (s), Pär Jönsson (m)  
Owen Laws (mp) och Kerstin Weimer (fp) yrkar bifall till beredningens förslag. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Medborgarförslaget bifalls och överlämnas till strukturberedningen - Karolina. 
 
 
§ 25 
 
Svar på interpellation från Owen Laws (mp) om besparingar vid barn- och ungdomshabiliteringen 
och barn- och ungdomspsykiatrin (Jll 90/2004)     
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Owen Laws inlämnade och under § 4 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Länssjukvården har i Landstingsplanen för 2004 fått vidkännas en viss ramminskning. En del av 
denna minskning ska genomföras genom rationaliseringar, som inte direkt påverkar verksamheten. 
En av riktlinjerna i det sammanhanget har varit att barn och ungdomar ska prioriteras. 
 
Område barn/kvinna inom länssjukvården, som fått vidkännas en reducering av budgeten med 2% 
av länssjukvårdens sammanlagda sparbeting, har löst sin del av ramminskningen på följande sätt. 
 
Centrala mödra/barnhälsovården utökar sin verksamhet genom att medel från nationella 
handlingsplanen tillförs. 
 
Barn- och ungdomspsykiatrin utökar sin verksamhet genom att medel från nationella hand-
lingsplanen tillförs samtidigt som en verksamhetsreducering sker genom ramminskning. I 
verksamheten kommer detta att märkas på så sätt att antalet sjukvårdande behandlingar minskar 
med 170 i förhållande till utfall 2003 (9 000 sjukvårdande behandlingar). 
 
Förändringarna inom barn- och ungdomshabiliteringen får som konsekvensen att antalet 
sjukvårdande behandlingar ökar med 300 i förhållande till utfall 2003. 
 
Dessa marginella förändringar i förhållande till verksamheten 2003 är acceptabla. Någon anledning 
att ompröva länssjukvårdens budget 2004 föreligger inte.” 
 
Owen Laws, Nina Fållbäck-Svenson, Åke Durre, Thomas Andersson, Jan-Olof Andersson, Robert 
Uitto, Jan-Olof Dahlin, Finn Cromberger, Harriet Svaleryd och Monalisa Norrman yttrar sig. 
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§ 26 
 
Svar på interpellation från Tapani Bergbacka (sjp) om stöd till Mitthögskolans Institution för vård 
(Jll 93/2004)        
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Tapani Bergbacka inlämnade och under § 5 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Landstingets stöd till Mitthögskolan för en professur mm bygger på ett avtal mellan landstinget 
och Mitthögskolan. Avtalet godkändes av landstingsfullmäktige i juni 2001, § 98. Avtalet löper till 
utgången av 2005 med 18 månaders uppsägningstid. Bakgrunden till avtalet var att stödja rekry-
tering av såväl en professor i omvårdnad samt unga doktorander så att utbildning av sjuksköterskor i 
Östersund kunde säkerställas i ett långsiktigt pperspektiv. Avtalet medger att Mitthögskolan har rätt 
att disponera medlen för användning inom forskning/forskarutbildning eller reservera icke ut-
nyttjade medel om professuren/doktoranderna inte kan tillsättas. 
 
Jag svarar följande på de konkreta frågorna i den ordning de ställts. 
 
1. Med facit i hand vad gäller möjligheterna att rekrytera en omvårdnadsprofessor och doktorander 
är svaret nej. Avtalet bör sägas upp och omförhandlas. Detta bör ske senast per sista juni i år. 
 
2. Något krav på återbetalning kan inte ställas eftersom avtalet är juridiskt bindande och 
Mitthögskolan inte vidtagit några åtgärder som strider mot avtalet. 
 
3. Någon möjlighet att stoppa utbetalningar till skolan föreligger inte så länge avtalet löper eller 
annan överenskommelse träffats med Mitthögskolan. 
 
4. Ja. Se under fråga 1. 
 
5. Som nämnts kan inga krav på återbetalning ställas. Det måste ske med Mitthögskolans 
medgivande. 
 
6. God hälsa och positiv livsmiljö förutsätter bl a kompetent personal inom vården. Vi måste ha 
kvalificerad vårdutbildning i länet. En professor i ämnet omvårdnad och doktorander som på sikt 
kan disputera och därmed meritera sig för lektorat i Östersund  har stor betydelse för länets 
utveckling.” 
 
Tapani Bergbacka, Monalisa Norrman och  Kerstin Weimer yttrar sig. 
 
 
§ 27 
 
Svar på interpellation från Finn Cromberger (fp) om överviktsproblematiken (Jll 97/2004) 
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade och under § 6 antecknade 
interpellationen och anför följande: 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 18 (47) 

 2004-02-16--17   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

 
”Dagligen informeras vi medborgare i Sverige via media, om den ”folkhälsobomb” som övervikt 
innebär i form av följdsjukdomar som diabetes, högt blodtryck etc. Den ökade medvetenheten har 
lett till olika utvecklingsprojekt även i Jämtlands läns landsting. Exempel på detta är Livsstilsteam 
inom primärvården och Mullvadsprojektet inom barnkliniken.. 
 
Inom primärvården pågår sedan 2003 ett utvecklingsarbete med namnet ”Livsstilsteam”. Syftet är 
att stödja personer, som redan finns som patienter i primärvården, med livsstilsproblematik inom 
övervikt, tobak, stress etc. Varje basenhet har en hälsocentral som deltar i utvecklingsarbetet. År 
2003 var ett planeringsår där förutsättningar och mål diskuterades och formulerades. I år kommer 
med början i mars patienterna att inkluderas. Livsstilsteam innebär ett förändrat arbetssätt. 
Livsstilsproblematik är komplext, dvs en överviktig patient äter fel, motionerar inte, är ofta stressad  
m.m. Dessa personer besöker ofta flera olika kompetenser inom hälsocentralen. Utvecklingsarbetet 
med livsstilsteam innebär att de olika kompetenserna samarbetar i ett team omkring patienten. 
Behandlingen av patienterna sker i mindre grupper. Livsstilsteamen skall även etablera extern 
samverkan med t ex. Friluftsfrämjandet, apoteket, tandvården. Utvärdering och uppföljning av 
gruppbehandling och arbetssätt skall ske kontinuerligt. Livsstilsteamens metod i gruppbehandling 
av patienter är baserat på ett kognitivt förhållningssätt, dvs teamen skall stödja patienten i processen 
att själv lösa sin livsstilsproblematik. Utvecklingsarbetet med Livsstilsteam beräknas pågå under 
minst två år.  
 
Landstingets framtida arbete med överviktsproblematik kan intensifieras ytterligare. Intentionerna i 
den nya Folkhälsoplanen är att främja insatserna vad gäller bland annat livsstilsproblematik vilket 
inkluderar övervikt. Inom landstinget finns olika nätverk exempelvis ”Hälsofrämjande sjukvård” 
(nationellt) och Livsstilsforum (länssjukvården och primärvården) där olika kompetenser möts för 
att gemensamt diskutera förutsättningar för livsstilsarbete. Olika utbildningsinsatser har genomförts 
inom landstinget där även kommunanställda deltagit. I maj förra året inbjöd SBU till en utbild-
ningsdag med fokus på överviktsproblematik och forskning omkring detta. Föreläsare med mång-
årigt arbete inom överviktsbehandling har under året fortbildat i vårt landsting. Vid dessa tillfällen 
har även skolsköterskor deltagit. Under 2002 genomfördes en uppdragsutbildning i Diabetes (10 p) 
vid Mitthögskolan. 28 distriktssköterskor och sjuksköterskor från primärvård, länssjukvård och 
kommuner deltog. Vid de flesta hälsocentraler finns en särskild diabetesmottagning där många av 
våra överviktiga diabetiker behandlas.  
 
Behandlingsarbetet för övervikt bör ske så nära patienten som möjligt. I distriktssköterskeutbild-
ningen ägnas 20 p till folkhälsoarbete. Denna kompetens skulle kunna optimeras ytterligare i 
verksamhetsnära insatser. Det vore olyckligt om enheter liknande den tobakspreventiva skulle 
byggas upp omkring de olika delarna inom livsstilsområdet. Livsstilsproblematik är komplext och 
skall betraktas med helhetssyn. Den tobakspreventiva enheten står för fördjupad kompetens, 
fortbildning och samordning inom tobaksområdet. För att främja helhetssynen bör alla delar inom 
livsstilsproblematik (även tobak) ingå i en särskild enhet med liknande uppdrag som den tobaks-
preventiva enheten har för närvarande.  
 
Att fördela resurser mellan folkhälsa och sjukvård är ett dilemma för oss beslutsfattare. Hälsovinsten 
vid preventivt arbete går oftast inte att utläsa förrän efter ett antal år i form av färre insjuknade i ex. 
diabetes och högt blodtryck. Folkhälsoarbete borde vara ett gemensamt åtagande för alla organisa-
tioner i samhället. Hälso-och sjukvården har ett ansvar för människor som insjuknar. I priori-
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teringssammanhang kan sjukvården inte negligera den redan sjuke till förmån för prevention dvs 
person som riskerar att bli sjuk.  
 
Fysisk Aktivitet på Recept (FAR) har nyligen implementerats i sjukvården. I primärvården har 
Björkhammars hälsocentral deltagit i utvecklingen av FAR och Fyss (handbok för fysiska aktiviteter, 
motsvarighet till Fass) har utdelats till alla hälsocentraler under januari månad. Inom Folkhälso-
enheten finns kompetens som skall aktivera professionen i arbetet med FAR.  Primärvården  
arrangerade under vecka 6, ”inspirationsdagar” där ett välbesökt miniseminarium behandlade ämnet 
FAR. Arbetet med att vinna acceptans hos professionen är aktivt påbörjat.  
Som nämnts ovan är skolsköterskor inbjudna till fortbildning om övervikt. Den nya Folkhälso-
planen poängterar fysisk aktivitet i skolorna. I arbetsgruppen för ”Mullvadsprojektet” deltar både 
skolöverläkare samt samordnande skolsköterska.  
 
Inom familjecentralerna  i primärvården samverkar landsting och kommuner. I information och 
samtal mellan BVC,  föräldrar och förskoleanställda så  förs en kontinuerlig dialog om sunda 
livsvanor. 
 
Den här redovisningen visar sammanfattningsvis att landstinget tar överviktsproblemen på stort 
allvar.” 
 
Finn Cromberger, Thomas Andersson, Ulla-Britt Lindblad, Emilia Winberg, Jan-Olof Dahlin och 
Tapani Bergbacka yttrar sig. 
 
 
§ 28 
 
Svar på interpellation från Bernt Söderman (c) om vården i Frostviken (Jll 105/2004) 
 
Bengt Bergqvist (s) besvarar den av Bernt Söderman inlämnade och under § 7 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”I Landstingsplan 2004-2006 framgår, som interpellanten anför, att primärvården har uppdrag att 
samarbeta med Strömsunds kommun och intilliggande områden t ex Lierne kommune i Norge för 
att säkerställa vården i Frostviken.  
 
Utifrån uppdraget i Landstingsplanen har en utredning  påbörjats om en gemensam utförar-
organisation för både primärvården och kommunens verksamhet i Frostviken. Verksamheten ska 
ledas av en gemensam chef. I uppdraget ingår att undersöka samverkansmöjligheten med Norge.  
 
När det gäller tidplanen ska utredningen föreligga under våren och en ny organisation ska fungera 
och vara bemannad från årsskiftet 2004/2005. Avsikten är att landstingsstyrelsen vid nästa 
sammanträde ska tillsärtta en politisk referensgrupp som ska följa detta arbete. 
 
Till detta kan läggas att beredskapen för distriktssköterskor efter samråd mellan landstinget och 
kommunen nyligen har återinförts.” 
 
Bernt Söderman, Thomas Andersson och Maidie Wiklund yttrar sig. 
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§ 29 
 
Svar på fråga från Inger Jonsson (c) om ändring av rutiner för nedsättning av vårdavgift (Jll 9/2004) 
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Inger Jonsson inlämnade och under § 8 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Efter beslut i landstingsfullmäktige om nedsättning av vårdavgiften för vissa patienter i sluten vård 
inleddes arbete med att anpassa vårt vårdsystem till denna förändring. Det framkom då, liksom hos 
flera andra landsting med liknande beslut, att det var mycket komplicerat att integrera denna rutin i 
vårt befintliga system. 
 
Efter ett års försök med en datalösning visade det sig att det även krävdes manuella kontroller. 
Detta blev mycket resurskrävande och efter studier bl a i Region Skån, togs beslut att övergå till 
nuvarande rutin. Därefter genomfördes en omfattande informationskampanj riktad till berörd 
personal om den manuella rutinen. 
 
Rutinen berör ett fåtal patienter, ca 30 per månad, eftersom vårdtiderna inom den slutna vården är 
korta. Ansvariga för rutinen bedömer att det är enkelt att fylla i den aktuella blanketten. 
 
Sammanfattningsvis kan jag konstatera att modern teknik ännu inte tycks ha utvecklat en 
automatisk lösning på detta till synes enkla problem.” 
 
Inger Jonsson yttrar sig. 
 
 
§ 30 
 
Svar på fråga från Jan-Olof Andersson (m) om läkarjour i Frostviken (Jll 9/2004) 
 
Bengt Bergqvist (s) besvarar den av Jan-Olof Andersson inlämnade och under § 9 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”I Landstingsplan 2004-2006 framgår att primärvården har uppdrag att samarbeta med Strömsunds 
kommun och intilliggande områden, t ex Lierna kommune i Norge för att säkerställa vården i 
Frostviken. En utredning har påbörjats om en gemensam utförarorganisation för både primärvården 
och kommunens verksamhet i Frostviken. Verksamheten ska ledas av en gemensam chef. I 
uppdraget ingår att undersöka samverkansmöjligheten med Norge. Utredningen ska föreligga under 
våren och en ny organisation ska fungera och vara bemannad från årsskiftet 2004/2005. Avsikten är 
att landstingsstyrelsen vid nästa sammanträde ska tillsätta en politisk referensgrupp som ska följa 
detta arbete. 
 
Svar på frågorna: 
 
1. Ja 
 
2. Ja 
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3. Ja. Den medicinska säkerheten enligt Socialstyrelsen definition kan garanteras på samma villkor  
    som gäller för länet i sin helhet. Ambulans och helikopter är första instans för att föra 
    patienten till akuten vid akut sjukdom. För osäkra diagnoser ska beredskapen i Strömsund 
    kontaktas för rådgivning om utlarmning av ambulans. Frågan kan även avgöras av Sjukvårds- 
    rådgivningen. Vid s k prio2-fall kan transport bli aktuell till Strömsund och distriktsläkar- 
    jouren. Gäddede har en egen ambulans. 
4. Vård på lika villkor beror på flera olika faktorer. En del av dessa faktorer, t ex geografin, kan 
    inte påverkas. Sådana faktorer måste kompenseras genom t ex goda transporter och använd- 
    ning av ny teknik. 
 
5. Landstingets och kommunens politiska ledning har kommit överens om att beredskapen för  
    distriktssköterskor ska återupptas. Överläggningar mellan primärvården och kommunen om 
    denna fråga ska hållas den 18 februari.” 
 
Jan-Olof Andersson yttrar sig. 
 
 
§ 31 
 
Svar på fråga från Pär Jönsson (m) om anställningsrutiner inom vården (Jll 9/2004) 
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Pär Jönsson inlämnade och under § 10 antecknade frågan och 
anför följande: 
 
”När det uppstår rekryteringsbehov fastställs kraven på befattningen, t ex formella krav såsom 
legitimation för yrken där det krävs legitimation, specialistkompetens, vidareutbildningar osv. 
Kopior av betyg, uppgifter om referenspersoner ska medfölja ansökningshandlingarna. Beslut från 
Socialstyrelsen om det föreligger begränsning eller återtagande av legitimation kontrolleras. 
Intervjuer görs och referenstagning genomförs. Socialstyrelsens föreskrifter om kompetenskrav t ex 
för medicine studerande och tandläkarstuderande tillämpas. Regelverket kring anställning av 
utländsk hälso- och sjukvårdspersonal finns beskrivet i en landstingsgemensam promemoria. Vid 
behov sker kantakter med Socialstyrelsen för att säkerställa att regelverket tillämpas. 
 
Sedan slutet av 2003 pågår ett arbete med att beskriva rekryteringsprocessen. Det syftar dels till att 
kvalitetssäkra och säkerställa processen dels för att åstadkomma en landstingsgemensam tillämpning 
och handläggning vid rekrytering. 
 
Anställning sker normalt av 1:a linjens chef i landstingets organisation, dvs enhets- och 
avdelningschefer. I folktandvården och primärvården är det uttalat att det ska ske i samråd med 
personalhandläggare. 
 
Några särskilda ”kontroller” görs inte som rutin i efterhand. Genom den beskrivna anställnings-
rutinen finns erforderliga kontroller inbyggda. 
 
Det finns inget som tyder på att personal inom vårt landsting anställts på falska premisser. 
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Inga kända misstag har uppdagats tidigare.” 
 
Pär Jönsson yttrar sig. 
 
 
§ 32 
 
Svar på fråga från Thomas Andersson (c ) om miljövänliga drivmedel i tjänstebilar (Jll 9/2004) 
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Thomas Andersson inlämnade och under § 11 antecknade  frågan 
och anför följande: 
 
”Landstinget har totalt ca 160 fordon. I antalet inräknas ambulanser, transportfordon, bussar och 
bilar. Av fordonen är 39 leasade tjänstebilar via Emeftés avtal. Det finns också ett mindre  antal 
tjänstebilar där avtal knutits utanför de landstingsgemensamma avtalen. 
 
För närvarande finns inga fordon inom landstinget som drivs med miljövänliga drivmedel eller 
alternativ fordonsteknik. 
 
I landstingets befintliga avtal finns Ford Focus Flexifuel med som ett mjliövänligt alternativ för 
tjänstebil. Bilen drivs med bensin eller etanol. Nuvarande regler innebär att det är upp till respektive 
förvaltning att välja tjänstebilar utifrån de avtal landstinget har. För närvarande utnyttjas, som 
nämnts, inte möjligheten att använda det miljövänliga alternativet. 
 
Det är uppenbart att nuvarande regler inom området behöver ses över och skärpas för att vi ska leva 
upp till intentionerna i vår miljöpolicy. Jag avser att lämna ett sådant uppdrag till förvaltningen.” 
 
Thomas Andersson yttrar sig. 
 
 
§ 33 
 
Svar på fråga från Thomas Andersson (c) om rivningen av sjukhuset i Strömsund (Jll 9/2004) 
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Thomas Andersson inlämnade och under § 12 antecknade  frågan 
och anför följande: 
 
”Den princip som tillämpades vid fastighetsöverlåtelser i samband med Ädelreformen var att 
fastigheterna överfördes till respektive kommun till en ersättning motsvarande bokfört värde, en 
princip som tillämpades bl a på Strömsunds sjukhus. 
 
När mögelproblem uppdagades i fastigheten fem år senare fördes ingående samtal och förhandlingar 
om ansvarsfrågor och på vilket sätt landstinget skulle ersätta kommunen. 
 
I den uppgörelse med Strömsunds kommun som låg till grund för landstingsfullmäktiges beslut den 
4 juni 1997, § 129, deltog från landstinget dåvarande landstingsråd och landstingsdirektör samt 
tjänstemän från landstingets kansli och Emefté. Överenskommelsen innebar att landstinget 
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utbetalade ett engångsbelopp på 14 mkr till kommunen som ett bidrag till täckande av del av 
rivningskostnader (3,5 mkr), del av tidigare nedlagt arbete avseende sanerings- och utrednings-
kostnader (1,5 mkr) samt del av avskrivning av bokfört värde (9,0 mkr). 
 
Några krav på hur rivningen skulle hanteras ställdes inte från landstingets sida eftersom landstinget 
inte var ägare till fastigheten. Någon uppföljning från landstingets sida har därför inte varit aktuell.” 
 
Thomas Andersson yttrar sig. 
 
 
§ 34 
 
Svar på fråga från Börje Frisk (fp) om ”Hälsocentral på nätet” - mail-adress till hälsocentraler och 
tandvårdskliniker (Jll 9/2004)      
 
Bengt Bergqvist besvarar den av Börje Frisk inlämnade och under § 13 antecknade frågan och anför 
följande: 
 
”Efter en försöksverksamhet vid hälsocentralerna i Krokom och Odensala pågår arbetet med att öka 
tillgängligheten i primärvården via Internet (bl a receptförnyelse, önska tid, avboka tid och lämna 
meddelande). Det finns en plan för detta arbete. Svenstavik, Myrviken, Hallen och Föllinge har 
startat förutom Krokom och Odensala. Backe, Strömsund, Gäddede och Hammerdal startar i april. 
I juni startar Bräcke, Sveg, Hede och Funäsdalen. Hammarstrand, Stugun, Frösön och 
Kvinnohälsan startar i oktober. 
 
Det tar tid att starta denna verksamhet. Personalen måste diskutera igenom rutinerna och utbildas. 
 
Motsvarande planer finns för närvarande inte inom folktandvården. Många kliniker lämnar dock ut 
mail-adressen till patienterna som de använder för att boka tid, avboka tid mm.” 
 
Börje Frisk yttrar sig. 
 
 
§ 35 
 
Svar på fråga från Finn Cromberger (fp) om hjälpmedelscentralens lokalisering (Jll 9/2004) 
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade och under § 14 antecknade frågan 
och anför följande: 
 
”Vid landstingsstyrelsens rapport har information lämnats om det tjänstemannaförslag som 
föreligger och som ska behandlas av landstingsstyrelsen vid sammanträde den 24 februari. 
 
Jag vill påminna om att landstingsfullmäktige har uppdragit till styrelsen att fatta detta beslut. Det 
känns fel att föregripa styrelsens överläggning och beslut i detta viktiga ärende. Jag lämnar därför 
inga ytterligare kommentarer idag.” 
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Finn Cromberger yttrar sig. 
 
 
§ 36 
 
Svar på fråga från Finn Cromberger (fp) om läkarbesök som effektivitetsmått(Jll 9/2004) 
 
Bengt Bergqvist (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade och under § 15 antecknade frågan 
och anför följande: 
 
”Svaret på frågan är nej. Utveckling av nyckeltal inom vården är en viktig framtidsfråga. Vårt 
landsting ingår sedan en tid i det s k NYSAM-projektet, där man bl a utvecklar nyckeltal för att 
jämföra olika landsting. I det sammanhanget kommer säkerligen effektiviteten i primärvården att 
diskuteras.” 
 
Finn Cromberger tackar för svaret. 
 
 
§ 37 
 
Ändring av fakturakredit- och kravpolicy för Jämtlands läns landsting (Jll 707/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Landstingsfullmäktige antog vid sitt sammanträde den 26--27 november 2002, § 135, en faktura-
kredit- och kravpolicy för Jämtlands läns landsting. I policyn har i tredje stycket under rubriken 
vårdavgifter, öppenvårdsavgifter och tandvårdsavgifter följande reglerats: 
 
”Vid tandvårdsbehandlingar som medför större avgifter ska en kreditprövning göras av patienten. 
Om patienten inte bedöms vara kreditvärdig ska avgiften betalas i förskott. Om patienten bedöms 
vara kreditvärdig skall avgifter betalas löpande genom à-conto betalningar i takt med att behand-
lingen utförs. Avgiften ska vara betald när behandlingen är avslutad.” 
 
Sedan policyn antogs har landstinget tecknat avtal med ett kreditföretag om förmedling av kredit 
till tandvårdspatienter. Något behov av kreditgivning till, och därmed kreditprövning av, tand-
vårdspatienter finns därför inte längre för landstinget utan huvudprincipen om kontant betalning 
kan upprätthållas också i denna situation. För att inte principen i praktiken ska urholkas och för att 
minimera kreditrisken för påbörjade behandlingar bör det finnas en tydlig reglering att för-
skottsbetalning gäller vid tandvårdsbehandlingar som medför större avgifter. 
 
Nuvarande reglering bör därför ersättas med följande: ”Vid tandvårdsbehandlingar som medför 
större tandvårdsavgifter ska avgiften vara betald innan behandlingen påbörjas.” 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
Följande bestämmelse i Fakturakredit- och kravpolicyn för Jämtlands läns landsting upphävs: 
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”Vid tandvårdsbehandlingar som medför större avgifter ska en kreditprövning göras av patienten. 
Om patienten inte bedöms vara kreditvärdig ska avgiften betalas i förskott. Om patienten bedöms 
vara kreditvärdig skall avgifter betalas löpande genom à-konto betalningar i takt med att behand-
lingen utförs. Avgiften ska vara betald när behandlingen är avslutad.” 
 
I stället för den upphävda bestämmelsen fastställs följande bestämmelse: 
 
”Vid tandvårdsbehandlingar som medför större tandvårdsavgifter ska avgiften vara betald innan 
behandlingen påbörjas.” 
 
YRKANDE 
 
Maidie Wiklund (s), med bifall av Thomas Andersson (c), yrkar att ärendet skall återremitteras. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Ärendet återremitteras för att klargöra reglerna.  
 
 
§ 38 
 
Internationell policy 2004 - 2008 (Jll 928/2003) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Rådet för regional utveckling i Jämtlands län har rekommenderat att landstinget och andra  aktörer 
antar ett förslag till internationell policy för länet. 
 
Ärendet har beretts av demokrati- och länsutvecklingsberedningen. 
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Förslaget till internationell policy för länet antas. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE  
 
Förslaget att anta internationell policy för länet tillstyrks. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Internationell policy för länet antas. 
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§ 39 
 
Folklhälsoplan Jämtlands län 2004 - 2010 (Jll 862/2002) 
 
Förslaget till Folkhälsoplan 2004-2010 har beretts av beredningen för folkhälsa, kultur och 
livsmiljö.  
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Fullmäktige antar förslaget till Folkhälsoplan med vissa angivna förändringar. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
1. Beredningens förslag att anta förslaget till folkhälsoplan tillstyrks.  
 
2. Landstinget skall inledningsvis prioritera följande målområden: 
 

• målområde 1 (Delaktighet och inflytande i samhället) 
• målområde 4 (Ökad hälsa i arbetslivet) 
• målområde 6 (En mer hälsofrämjande hälso- och sjukvård) 
• målområde 7 (Gott skydd mot smittspridning) i enlighet med vårdens ansvar 
• målområde 11 (Minskat bruk av tobak och alkohol) 
• barn och ungdomars hälsa inom övriga målområden 

 
3. Insatser och åtgärder konkretiseras inom Karolina-projektet och i Landstingsplanen 2005. 
    Befolkningsperspektivet, de stora skillnaderna i hälsa, samverkan och medinflytande skall särskilt  
    beaktas. 
 
YRKANDEN 
 
Thomas Andersson (c) yrkar bifall till beredningens förslag och landstingsstyrelsens antagna 
ändringar. 
 
Finn Cromberger (fp) yrkar att följande målområden prioriteras: 
 
Målområde 1  (Delaktighet och inflytande i samhället) 
Målområde 4  (Ökad hälsa i arbetslivet) 
Målområde 6  (En mer hälsobefrämjande hälso- och sjukvård) 
Målområde 9  (Ökad fysisk aktivitet) 
Målområde 10 (Goda matvanor och säkra livsmedel) 
Målområde 11 (Minskat bruk av tobak och alkohol) 
 
Kerstin Weimer (fp) och Owen Laws (mp) yrkar bifall till Finn Crombergers yrkande. 
 
Robert Uitto (s), Harriet Svaleryd (s) och Monalisa Norrman (v) yrkar avslag på Finn 
Crombergers yrkande. 
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Jonny Springe (s) yrkar avslag på Finn Crombergers yrkande att lyfta ut punkt i prioriteringslistan 
gällande målområde 7 (Gott skydd mot smittspridning) och yrkar bifall för beredningens förslag. 
 
Åke Durre (sjp) yrkar: ”Större hänsyn och balans mellan folkhälsa/miljö/kultur/sjukvård. Oron och 
lidandet i de köande familjerna, barn och anhöriga ökar. Köerna skall ingå i folkhälsoplanen.” 
 
Lars-Olof Eliasson (kd), Ulla-Britt Lindblad (s) och Katarina Nyberg (s) yrkar bifall till 
beredningens förslag med landstingsstyrelsens ändringar. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag med landstingsstyrelsens ändringar samt på 
Finn Crombergs ändringsyrkande och finner beredningens förslag antaget. 
 
VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: Den som biträder beredningens förslag 
röstar ”ja”, den som biträder Finn Crombergers yrkande röstar ”nej.” Vid voteringen avges 40 ja-
röster och 12 nej-röster. 3 ledamöter är frånvarande. (Se bifogat voteringsprotokoll). 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Åke Durres yrkande och finner yrkandet avslaget. 
 
YRKANDE 
 
Jan-Olof Dahlin (mp) yrkar att landstingsfullmäktiges ledamöter ej skall serveras bakverk till 
eftermiddagskaffet utan i stället erbjudas frukt och/eller annat nyttigare samt att det till lunch skall 
serveras vegetarisk mat utan bakverk till ”efterrätt”. 
 
Ordföranden ställer sig positiv till yrkandet men anser att detta är en ordningsfråga som kommer  
att behandlas av landstingsfullmäktiges presidium. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Folkhälsoplan 2004 - 2010 antas. 
 
2. Följande målområden prioriteras  inledningsvis: 

• målområde 1 (Delaktighet och inflytande i samhället) 
• målområde 4 (Ökad hälsa i arbetslivet) 
• målområde 6 (En mer hälsofrämjande hälso- och sjukvård) 
• målområde 7 (Gott skydd mot smittspridning) i enlighet med vårdens ansvar 
• målområde 11 (Minskat bruk av tobak och alkohol) 
• barn och ungdomars hälsa inom övriga målområden 

 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 28 (47) 

 2004-02-16--17   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

3. Insatser och åtgärder konkretiseras inom Karolina-projektet och i Landstingsplanen 2005. 
Befolkningsperspektivet, de stora skillnaderna i hälsa, samverkan och medinflytande skall särskilt 
beaktas.    
 
 
§ 40 
 
Förslag till förändring av hälsoplanerarorganisationen (Jll 914/2002) 

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Beredningen för folkhälsa, kultur och livsmiljö har fullmäktiges uppdrag att föreslå förändring av 
hälsoplanerarorganisationen enligt det tidigare hälso- och sjukvårdsutskottets intentioner (tillgång 
till hälsoplanerare i alla kommuner).  
 
Enheten för samhällsmedicin och folkhälsa har utarbetat ett förslag. 
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Förslaget tas upp inom ramen för Karolinaberedningens arbete. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Beredningens förslag att till strukturberedningen - Karolina överlämna förslaget till förändringar i 
hälsoplanerarorganisationen tillstyrks.   
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Förslaget till förändringar i hälsoplanerarorganisationen överlämnas till strukturberedningen - 
Karolina. 
 
 
§ 41 
 
Inriktningsdokument - Landstingsplan  2005 - 2007 (Jll 672/2003)  
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Landstingsdirektören har inom Karolinaprojektet utarbetat förslag till inriktningsdokument - 
Landstingsplan för åren 2005 - 2007. 
 
Ärendet har beretts av den av fullmäktige tillsatta särskilda beredningen - strukturberedningen. 
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Det utarbetade dokumentet antas. 
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Ekonomiberedningen har tillstyrkt strukturberedningens förslag. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  YTTRANDE 
 
Beredningens förslag  tillstyrks med vissa ändringar. 
 
YRKANDEN 
 
Harriet Jorderud (s) yrkar: 
 
1. Benämningen ”Inriktningsdokument Landstingsplan 2005” ändras till: ”Verksamhetsplan för 
strukturberedningens fortsatta arbete”. 
 
2. Sid 2, första och andra stycket ändras till: ”Landstingsfullmäktige beslutade i november 2002 att 
uppdra till en särskild beredning (strukturberedningen) att genomföra en översyn av landstingets 
verksamheter och organisation - från en produktionsorienterad till en behovs- och processorienterad 
verksamhet (1). Uppdraget gavs utifrån att förutsättningarna för tillväxt, befolkningsutveckling och 
medicinteknisk utveckling under ett antal år förändrats. Vi har inte längre möjlighet att göra allting 
för alla på samma sätt som under 70- och 80-talet. Den tillfälliga beredningen, strukturbered-
ningen, tillsattes som styrgrupp och som första uppgift formulerades ett projektdirektiv för det 
fortsatta arbetet. Översynen genomförs inom ramen för projektet ”Karolina - länken till framtiden”. 
Landstingsdirektören är projektledare och ansvarar inför styrgruppen för att projektet genomförs i 
enlighet med fastslaget projektdirektiv (2)”. 
 
Sid 2, fjärde stycket ändras till: ”Strukturberedningen har enligt fullmäktiges beslut för genom-
förande av steg 1 presenterat analys av nuvarande verksamhet och organisation samt omvärld vid 
landstingsfullmäktige i juni 2003”. 
 
Sid 2, nytt stycke efter fjärde stycket: ”Som steg 2 redovisas nu en övergripande verksamhetsplan 
som ska leda fram till att ett antal önskvärda mål redovisas för landstingsfullmäktige samt med 
utgångspunkt från målen redovisas en övergripande uppdragsformulering och grundstruktur för 
landstinget. Arbetet med att ta fram verksamhetsplanen har skett stegvis och strukturerat med hjälp 
av verktyget Lots”. 
 
Sid 2, sjunde stycket: ”landstingsplanen” ändras till ”verksamhetsplanen”. 
 
3. Sid 3, första stycket, andra meningen ändras till: ”Fullmäktiges ledamöter har särskilt bjudits in 
att delta i arbetet i samband med en workshop”. 
 
4. Sid 5, första stycket, tillägg efter sista meningen: ”Dock är rollfördelningen inte entydig. Hur-
frågor kan ibland vara relevanta för förtroendevalda”. 
 
5. Sid 6, nionde stycket ändras till: ”Inom den medicinska professionen upplevs det mycket 
påtagligt att den administrativa överbyggnadens dimensionering bidrar till att de åläggs 
arbetsuppgifter som gör att de får mindre tid över för patienterna. Förståelsen för landstings-
övergripande projekt är mycket liten och man saknar återkoppling och uppföljning av resultatet. 
Det finns en uppfattning om att overheadkostanden i landstinget är för hög”. 
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6. Sid 6, tionde stycket, ändras till: ”Tydlighet i att verksamheten ska formas så att administrationen 
ska bli effektiv, dubbelarbete undviks och kostnaderna minskar ökar trovärdigheten ute i 
organisationen för landstingets fortsatta förändringsarbete ur ett medborgar/patientperspektiv”. 
 
7. Sid 8, andra stycket under rubriken ”Hur utvecklas vår omvärld - hot och möjligheter?” avslutas 
med följande tillägg: ”Mycket av det som krävs för att hålla en långsiktigt balanserad ekonomi ligger 
utanför det vi kan påverka. Därför krävs ett engagemang från vår sida för att påverka beslutsfattarna 
på olika nivåer i samhället. Det bästa sättet att göra detta är att genom en bra utveckling för våra 
egna verksamheter bli det goda exemplet som andra kan ta efter och lära av”. 
 
Sid 8, tredje stycket under rubriken ”Hur utvecklas vår omvärld - hot och möjligheter?” ändras till: 
”Vårt landsting är ett av få landsting som klarat balanskravet under senare år men det positiva 
resultatet är blygsamt. Detta innebär att vi är mycket sårbara. Utifrån ambitionen att ha en 
långsiktigt hållbar ekonomi skall överskottet vara 2%. Detta inte minst för att säkerställa vår 
förmåga att klara de framtida pensionsutbetalningarna”. 
 
8. Sid 9, femte stycket, avslutas med följande tillägg: ”Det kan vi göra genom att titta mer på 
vårdkedjeperspektivet och samverka bättre över olika administrativa gränser både inom landstinget 
och mellan landstinget och andra aktörer. Samarbete med de andra landstingen i Norrland och 
angränsande regioner är viktigt i sammanhanget”.  
 
Sid 9, sjätte stycket utgår. 
 
9. Sid 11, första stycket under den kursiva texten: ”växande overheadkostnader” ändras till ”ökade 
administrativa uppgifter”. 
 
Sid 11, fjärde stycket under den kursiva texten utgår. 
 
10. Sid 15, sista stycket, sista raden, ändras till: ”Samtidigt är det emellertid viktigt att vi också 
satsar på förebyggande och hälsofrämjande insatser…..” 
 
11. Sid 16, andra stycket, tillägg efter första meningen: ”Levnadsvillkoren betonas alltmer i det 
hälsofrämjande arbetet och man talar om stödjande miljöer där det är möjligt för människor att 
utveckla handlingsutrymme, inflytande och självförtroende. Ett samhälle som värnar om barn gör 
också långsiktiga investeringar i folkhälsan genom medborgarnas ökade självkänsla och förmåga till 
goda val i livet”. 
 
12. Sid 17, andra stycket ändras till: 
”Vi ska erbjuda alla i Jämtlands län  
• förutsättningar för en god folkhälsa, i ett folkhälsoarbete gemensamt med kommuner och andra 

aktörer, som tillsammans med en god hälso- och sjukvård leder till hälsovinster oavsett var man 
bor eller befinner sig i länet. Det ska ske med så hög kvalitet i varje vårdkedja att det inte spelar 
någon roll för medborgaren eller patienten vem som är huvudman för verksamheten 

• andra länsutvecklingsinsatser, i samarbete med andra aktörer, med hög kvalitet som på ett 
påtagligt sätt bidrar till länets tillväxt och en hållbar utveckling där vi ser demokratin som en 
förutsättning”. 
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13. Sid 18, första stycket under rubriken ”Förväntningar från medborgarna”, tillägg efter första 
meningen: ”På motsvarande sätt som inom vården finns det också förväntningar från medborgarna 
när det gäller den övriga service som landstinget tillhandahåller. Det gäller kollektivtrafiken, 
kulturutbudet med mera”. 
 
14. Sid 19, först stycket utgår. 
 
Sid 19, fjärde stycket under rubriken ”Förväntningar från medarbetarna” ändras till: ”Det finns 
vidare en förväntan hos medarbetarna om en effektivare administrativ överbyggnad inom 
landstinget som helhet”. 
 
15. Sid 26, i första meningen under rubriken ”Uppdrag” ändras ”landstingsdirektören” till 
”strukturberedningen”. 
 
16. Sid 27, andra stycket under rubriken ”Prioriteringar” ändras till:”Vi måste emellertid lära oss 
leva med att våra resurser inte kommer att räcka till för allt det som är möjligt att göra. Detta gör 
det helt nödvändigt att prioritera i en helt annan utsträckning än tidigare”. 
 
17. Sid 28, i första meningen under rubriken ”Uppdrag” ändras ”landstingsdirektören” till 
”strukturberedningen”. 
 
18. Sid 29, i första meningen under rubriken ”Uppdrag” ändras ”landstingsdirektören” till 
”strukturberedningen”. 
 
19. Sid 31, i sista stycket under rubriken ”Ledarskap/medarbetarskap” ändras ”Jämställdhetsarbetet” 
till ”Jämställdhets- och mångfaldsarbetet” 
 
Sid 31, i första meningen under rubriken ”Uppdrag” ändras ” landstingsdirektören” till 
”strukturberedningen”. 
 
20. Sid 37, i tredje stycket under den kursiva texten ändras ”landstingsdirektören” till 
”strukturberedningen. 
 
Sid 37, sista stycket. Orden ”fullt ut ska kopplas” ändras till ”ska anpassas”. 
 
21. Sid 38, näst sista stycket ändras till: ”Övergången till en ny organisation kommer initialt att 
innebära ökade kostnader även om kostnader minskar genom att dubbelarbete undviks i en 
processorientering. Detta kan komma att innebära konsekvenser för den befintliga 
förvaltningsstrukturen. Karolina-projektet ska lämna förslag till på vilket sätt detta ska ske”. 
 
22. Sid 39, i första stycket under den kursiva texten ändras ”landstingsdirektören” till 
”strukturberedningen”. 
 
Sid 39, femte stycket under den kursiva texten, avslutas med följande tillägg: ”Det är också viktigt 
att den nya administrationen som ska byggas upp kring den processorienterade organisationen 
redan från början blir slimmad och flexibel”. 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 32 (47) 

 2004-02-16--17   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

 
Sid 39, femte stycket under den kursiva texten utgår. 
 
23. Sid 40, i första stycket under den kursiva texten utgår orden ”för Jämtlands läns landsting 
avseende perioden 2005-2007”. 
 
Sid 40, femte stycket under rubriken ”Uppföljning” placeras som stycke 2 på sidan och ändras till: 
”För att följa upp dessa nya mål kommer vi också att behöva arbeta med ett antal olika nyckeltal 
och olika typer av andra uppföljningssystem. Vi ska därför prioritera att vidareutveckla nyckeltal 
och kvalitetssystem som redan används på olika håll i landstinget. De ska anpassas till det 
processorienterade arbetssättets behov av en enkel och snabb återkoppling till vad som sker i hela 
kedjan. Målet är att minska återkopplingstiden mellan insats och utvärdering. Samtidigt måste vi 
säkert också ta fram nya relevanta system för att kunna följa upp verksamheten i det 
processorienterade perspektivet där hela kedjan följs oberoende av huvudman och där den totala 
hälsovinsten kan beräknas. Det är viktigt att detta arbete bedrivs skyndsamt”. 
 
Sid 40, i tredje stycket ändras ”fullt ut ska kopplas” till ”ska anpassas”. 
 
24. Sid 41, andra stycket ändras till: ”I det fortsatta arbetet med de fyra genomförandeplanerna ska 
fullmäktiges permanenta beredningar, personalpolitiska delegationen samt den etiska kommittén 
delta i dialog och på så sätt vara med och styra arbetet med de fyra genomförandeuppdragen. Senast 
den 31 mars ska uppdragen vara klara. 
 
Sid 41, tredje stycket ändras till: ”Under april 2004 kommer en sammanvägning av arbetet att ske 
med utgångspunkt för genomslag i budgeten 2005. Det innebär att denna verksamhetsplan 
kommer att kompletteras utifrån de erfarenheter som kan dras av det fortsatta arbetet och resultera i 
ett förslag från ekonomiiberedningen till slutlig landstingsplan för perioden 2005-2007. Den 
slutliga landstingsplanen ska fastställas i november 2004.” 
 
Åke Durre (sjp) yrkar:  
 
”Avslag. Projektet kan ersättas med en expertutredning om ca 5 personer och redovisas berörda för 
kontroll. Därefter underlag som redovisas våra politiker för fortsatt behandling  och beslut.” 
 
Nina Fållbäck-Svenson (v) och Ann-Marie Johansson (s) yrkar bifall till beredningens förslag med 
Harriet Jorderuds yrkanden. 
 
Thomas Andersson, Jan-Olof Andersson, Lars-Olof Eliasson och Kerstin Weimer yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag och på  Åke Durres yrkande om avslag och 
finner beredningens förslag antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Harriets Jorderuds ändringsyrkanden och finner dessa antagna. 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Inriktningsdokumentet antas med ovan antagna ändringar. 
 
 
§ 42 
 
Nedläggning/överlåtelse av Folktandvårdens klinik i Nälden (Jll 1004/2003) 

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Distriktstandläkare Bengt-Åke Orell har inkommit till landstinget med en förfrågan om att 
få köpa tandvårdskliniken i Nälden. 
 
Fullmäktige beslutade 2003-04-09–10 § 66, att Folktandvårdens verksamhet i Nälden skulle 
bedrivas i alternativ driftsform. Frågan om alternativ driftform väcktes av personalen vid kliniken 
som anmält intresse till landstinget att ta över verksamheten och driva den i alternativ driftsform. 
Efter genomförd upphandling, som resulterade i att inga anbud kom in, beslutade landstings-
fullmäktige 2003-11-26, att verksamheten ska fortsätta att bedrivas i Folktandvårdens regi.  
  
En tjänstepromemoria i ärendet har upprättats vid tandvårdsförvaltningen. I promemorian beskrivs 
verksamhetsförändringarna och konsekvenserna av dessa. En överlåtelse förutsätter att beslut fattas 
om att Folktandvårdens verksamhet i Nälden läggs ned och att ansvaret för patienterna i området 
överförs till närliggande klinik/kliniker. Överlåtelsen, som kommer att avse hyresavtalet och utrust-
ningen på kliniken, bör förutsätta att nuvarande hyresavtal övertas av köparen och att utrustning 
och förbrukningsmaterial överlåts till marknadspris. 
 
Verksamheten i området Nälden omfattar för närvarande områdesansvar för 650 barn och behand-
lingsansvar för 666 barn. Kliniken har ansvar för att utföra uppsökande verksamhet, behandlingsan-
svar för de patienter som ingår i personkretsen och som inte valt annan tandläkare och ska ge mun-
vårdsutbildning till personal vid de boenden som berörs av den uppsökande verksamheten. Vuxen-
tandvård bedrivs så långt resurserna medger. Antalet vuxna patienter uppgår till ca 1 000 varav ca 
750 beräknas färdigbehandlas varje år. Kliniken ingår inte i Folktandvårdens jourorganisation. 
Verksamheten bedrivs i hyrda lokaler. Bemanningen är för närvarande 1,0 tandläkare/klinikchef, 
1,0 tandhygienist och 2,0 tandsköterska. Kliniken omsatte år 2002 knappt 2,8 miljoner kronor. 
Den landstingsfinansierade delen utgörs förutom av kapiteringsersättning för barn och ung-
domstandvård av ett landstingsbidrag på 183 tkr (2004 års budget).  
 
I promemorian föreslås att Folktandvårdens verksamhet i Nälden läggs ner och att hyresavtalet 
och utrustningen på kliniken överlåts. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
Folktandvårdens verksamhet vid kliniken i Nälden läggs ned och överförs till närliggande 
klink/kliniker. Hyreskontraktet för kliniken överlåts eller avvecklas i enlighet med landstingets 
policy för fastighet och lokalförsörjning och inventarier. Övrig utrustning och förbrukningsmaterial 
avvecklas enligt rutinerna för överbliven utrustning. 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
 
§ 43 
 
Etablering av ett designcentrum i Åre (Jll 422/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Regionalt Designcentrum Jämtland  planerar att etablera och driva ett designcentrum i Åre i 
samarbete med följande intressenter: 
 
• SVID (Stiftelsen Svensk Industridesign) 
• Åre kommun                                
• Länsstyrelsen Jämtlands län                            
• ALMI Företagspartner                                                     
 
Landstingets andel av den preliminära totala projektkostnaden om 1 040 tkr beräknas totalt för 
de tre åren till 600 tkr.  
 
Designcentrumet skall i första hand vara verksamt under en period av tre år, med start under 
första kvartalet år 2004, innefattande såväl det internationella designåret 2005, som VM år 2007. 
Arbetet skall vidare ses som startperiod för att finna en naturlig fortsättning efter år 2007, bland 
annat för att säkerställa miljön och utvecklingen efter VM. Centrumet kommer att inrymmas i 
Åre gamla brandstation.  Designcentrumets verksamhet skall ledas av Regionalt Designcentrum 
Jämtland, som även har det länsövergripande ansvaret för utvecklingen av design i länet och som 
också företräder SVID. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
1. Landstinget etablerar och driver ett designcentrum i Åre, i samarbete med bland annat SVID och 
övriga redovisade intressenter - under förutsättning att övriga redovisade intressenter tar sina 
respektive delar av den totala kostnaden. 
 
2. Landstingets andel av finansieringen tas för år 2004 ur Näringslivs- och miljöenhetens budget. 
 
3. Landstingets andel av finansieringen för åren 2005 och 2006 får beaktas i samband med 
framarbetandet av 2005 och 2006 års landstingsplaner.  
 
YRKANDE 
 
Robert Uitto (s), Jan-Olof Dahlin (mp) och Monalisa Norrman (v) yrkar bifall till lands-
tingsstyrelsens förslag. 
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Jan-Olof Andersson (m), Finn Cromberger (fp), Tapani Bergbacka (sjp) och Pär Jönsson (m) 
yrkar att ärendet skall avslås. 
 
Åke Durre (sjp) yrkar avslag med hänvisning till att beloppet tillförs vården. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och yrkandet om avslag och finner 
landstingsstyrelsens förslag antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Landstinget etablerar och driver ett designcentrum i Åre, i samarbete med bland annat SVID och 
övriga redovisade intressenter - under förutsättning att övriga redovisade intressenter tar sina 
respektive delar av den totala kostnaden. 
 
2. Landstingets andel av finansieringen tas för år 2004 ur Näringslivs- och miljöenhetens budget. 
 
3. Landstingets andel av finansieringen för åren 2005 och 2006 får beaktas i samband med 
framarbetandet av 2005 och 2006 års landstingsplaner.  
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Pär Jönsson, Annelie Bengtsson, Jan-Olof Andersson, Jöns Broström och 
Anna-Britt Bromée (samtliga m), Finn Cromberger och Kerstin Weimer (båda fp), Lars-Olof 
Eliasson och Margareta Persson (båda fp). 
 
 
§ 44 
 
Fastställande av nytt riksavtal gällande från 2004-03-01 (Jll 1092/2003) 

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Riksavtalet för utomlänsvård innehåller regler om vad som gäller när en person får vård utanför 
sitt hemlandsting. Nuvarande riksavtal gäller sedan 1 januari 1997. Avtalet omfattar vård efter 
remiss från hemlandstinget, akutsjukvård och förlossningsvård, övrig utomlänsvård i de fall 
patienten själv väljer, medicinsk service, hjälpmedel samt transporter och resor.  
 
Riksavtalet förutsätter att vården lämnas av: 
* landsting 
* vårdgivare med vårdavtal, vårdgivare som är verksamma enligt lagen om läkavårdsrersättning 
(SFS 1993:1651) eller lagen om ersättning för sjukgymnastik (SFS 1993:1652). 
 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 36 (47) 

 2004-02-16--17   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

En regel som ändras i nya riksavtalet är att om en utomlänspatient söker öppen vård och i 
anslutning därtill blir intagen för sluten vård har vårdgivande landsting rätt till ersättning för både 
öppen vård och slutenvårdsperioden. 
 
Beträffande patientavgifter gäller samma regler för inom- och utomlänspatienter. 
 
Patientavgifter vid akuta besök som leder till intagning i sluten vård bör vara harmoniserad med 
ovanstående regel. För närvarande gäller att patientavgift ej uttas eller återbetalas vid besök på 
sjukhusets akutmottagning om patienten blir intagen i sluten vård samma dag. Patienten har även 
rätt att återfå erlagd patientavgift inom primärvården vid intagning samma dag. 
 
Förslag lämnas nu att patientavgift uttas vid läkarbesök utan remiss eller sjukvårdande behandling 
på akutmottagningen av patienter som inte är befriade att betala avgift (barn och ungdomar, 
frikortsberättigade, värnpliktiga m fl) även om besöket leder till inskrivning på vårdavdelning  
d v s sluten vård. Erlagd patientavgift inom primärvården skall ej heller återbetalas. 
 
Avgiftsbefrielse vid remiss från primärvården till akutmottagningen skall fortsätta att gälla. 
 
Inom norra regionen gäller samma bestämmelser i Västernorrlands och Norrbottens läns 
landsting. Den föreslagna ändringen med att utta avgift både för öppen och sluten vård samma 
dag beräknas ge en ökad intäkt på 2 miljoner kronor vad gäller patientavgiften och 2,5 miljoner 
kronor vad gäller ersättningen från hemlandstinget. Däremot kommer fler att nå högkostnads-
taket vilket reducerar intäkterna. Dessutom kommer länssjukvården att belastas med ökade 
kostnader från andra landsting när Z-patienter besöker vårdinrättningar i andra landsting akut.  
Nettoeffekten för  länssjukvården under 2004 bedöms dock innebära att de ökade intäkterna blir 
större än de ökade kostnaderna. Under 2003 beräknas riks- och regionsjukvården för läns-
sjukvården medföra ett underskott på ca 32 miljoner kronor.   
 
Den föreslagna ändringen i riksavtalet har tidigare behandlats i samverkansnämnden 2003-09-10  
§ 41 genom ett gemensamt yttrande där ovanstående förändring tillstyrkts. Landstingsförbundets 
styrelse beslöt i novemeber 2003 att godkänna det nya riksavtalet med giltighet fr o m den 1 mars 
2004. Styrelsen beslöt också att rekommendera landstingen och medlemskommunerna att 
godkänna och tillämpla detta avtal. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
1. Nytt riksavtal att börja gälla från och med 1 mars 2004 faställs. 
 
2. När patient söker akut vård och i anslutning därtill blir inskriven i sluten vård skall patientens 
hemlandsting betala för både öppen vård och slutenvårdsperioden. 
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3. I syfte att harmonisera patientavgifterna, skall avgift tas ut vid läkarbesök utan remiss eller 
sjukvårdande behandling på akutmottagningen av patienter som inte är befriade att betala avgift 
även om besöket leder till inskrivning. Erlagd patientavgift inom primärvården skall ej heller 
återbetalas. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
 
§ 45 
 
Motion från Åke Westerlind (sjp) om värdar/värdinnor vid Östersunds sjukhus (Jll 68/2003) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Åke Westerlind föreslår i en motion till landstingsfullmäktige att värdar/värdinnor ska finnas vid 
Östersunds sjukhus för att ta emot nya patienter som ska läggas in på olika avdelningar. 
 
En inventering har gjorts av länssjukvården som visar att det finns behov av värdar/värdinnor. 
Tidigare fanns ett antal sjukhusvärdinnor vid Östersunds sjukhus. Funktionen upphörde när den 
s k plusgruppen upphörde. Länssjukvården uppger att det idag finns ett flertal personer som är 
under rehabiliteringsutredning som skulle kunna arbeta som sjukhusvärdinnor. Dessa personer har 
vårdutbildning och är väl lämpade för ett sådant arbete. Om personer utanför organisationen, t ex 
från en ideell förening, skulle komma ifråga, behöver  bl a frågor om ansvar och befogenheter, 
kompetens mm utredas närmare. 
 
Landstingsstyrelsen anser att ett positivt och respektfullt bemötande är en viktig del i hälso- och 
sjukvården. Tillgång till värdar/värdinnor vid sjukhuset kan medverka i det sammanhanget. 
 
Det ankommer på länssjukvården att inom ramen för befintliga resurser tillgodose det behov av 
värdar/värdinnor som föreligger enligt länssjukvården. Därmed anses motionen besvarad.  
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
Motionen anses besvarad med hänvisning till ovanstående redovisning. 
 
YRKANDEN 
 
Bengt Bergqvist (s) och Finn Cromberger (fp) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag. 
 
Åke Durre yttrar sig. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
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§ 46 
 
Motion från Jan Olof Dahlin (mp) m fl om elöverkänslighet (Jll 67/2003) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Jan Olof Dahlin, Gunni Holm och Owen Laws har i en motion föreslagit  
 
att en redovisning av vidtagna åtgärder vad gäller elöverkänslighet skall göras i  fullmäktige,  
 
att landstinget skall verka för att minimera uppkomsten av elektromagnetiska fält och strålning 
inom sjukhuset, samt 
 
att landstinget skall ordna ett elsanerat rum i sjukhuset för elöverkänsliga. 
 
Ärendet har beretts av beredningen för folkhälsa, livsmiljö och kultur. 
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Motionen skall anses besvarad vad avser vidtagna åtgärder liksom frågan om att minimera 
uppkomsten av elektromagnetiska fält. Förslaget om elsanerat rum för överkänsliga avslås. 
 
Landstingsstyrelsen har återremitterat svaret för en kostnadsbedömning för iordningställande av 
ett elsanerat rum på sjukhuset. 
 
Emefté fastighet har lämnat en redovisning av kostnader för iordningställande av ett patientrum 
inklusive förrum och hygienrum på 266 tkr. 
 
Utgångspunkten har varit, för elektriska och magnetiska fält Nuteks rekommenderade värden. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Beredningens förslag till svar på motionen om elöverkänslighet tillstyrks med följande ändring: 
 
Ett elsanerat rum på sjukhuset iordningställs. Tidpunkt för genomförande bestäms i kommande 
revidering av investeringsplanen. 
 
YRKANDEN 
 
Kerstin Weimer (fp) yrkar bifall till det förslag som lagts av beredningen för folkhälsa, livsmiljö och 
kultur. 
 
Lars-Olof Eliasson (kd), Göte Norlander (c), Harriet Svaleryd (s), Börje Frisk(fp), Jan-Olof 
Dahlin (mp) och Thomas Andersson(c) yrkar bifall till landstingsstyrelsens ändring. 
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag och på landstingsstyrelsens förslag och 
finner landstingsstyrelsens förslag antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Motionen skall anses besvarade vad avser vidtagna åtgärder liksom frågan om att minimera 
uppkomsten av elektromagnetiska fält. 
 
2. Ett elsanerat rum på sjukhuset iordningsställs. Tidpunkten för genomförandet bestäms i 
kommande revidering av investeringsplanen. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Kerstin Weimer (fp) till förmån för eget yrkande. 
 
 
§ 47 
 
Motion från Jan Olof Dahlin m fl (mp) om klor i papper (Jll 900/2003) 

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
I en motion från Jan-Olof Dahlin m fl yrkas: 

• Att tidigare beslut om eventuell upphandling av klorfritt papper redovisas i samband med 
motionens behandling i fullmäktige. 

• Att eventuellt upphävande av sådant beslut också redovisas. 
• Att det till fullmäktige redovisas vilka pappersprodukter som upphandlas, dess volym och i 

vilken omfattning de är framställda med klor. 
• Att fullmäktige beslutar att de pappersprodukter som upphandlas i huvudsak skall vara 

tillverkande utan klor.  
 
Landstinget upphandlar en mängd produkter av papper. Ett urval med volym redovisas nedan. 
Något beslut om att upphandla klorfritt papper finns inte. 
Ingen av landstingets inköpta pappersprodukter är dock framställda med elementär klor. Som 
exempel kan nämnas den till volymen stora produktgruppen kopieringspapper. Det papper som 
köps in är framställt från ECF-blekt pappersmassa. ECF-massa är framställt med hjälp av klordioxid 
och syrgasblekning. Det finns även TCF-massa som är helt fri från klorhaltiga kemikalier. Det är i 
normalfallet dyrare än ECF-papper. I ett forskningsprojekt som bedrivits gemensamt av Stiftelsen 
Skogsindustriernas Vatten- och Luftvårdsforskning (SSVL) och Naturvårdsverket (NV) har 
studerats eventuella skillnader mellan ECF och TCF. Projektet heter ”Miljöpåverkan av 
skogsindustriella utsläpp”. De kommer fram till att ”…någon entydig skillnad i effektmönster och  
effektintensitet mellan avloppsvatten från fabriker med ECF-(kloratreducerat) och TCF-blekning av 
lågkappamassa har inte kunnat påvisas.” 
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Kopieringspapper används i relativt stora mängder av Emefté Medias tryckeri. Tryckeriet är Svanen-
märkt och får därför endast använda godkänt papper. Det papper som köps in till landstinget klarar 
kriterierna för Svanenmärkning. 
 
Papperstyp Årsvolym (skr) 
  
Toalettpapper (enkelt) 136 304 
M-Tork 637 679 
Tvättlapp 166 961 
Servetter   51 548 
Kopieringspapper 506 000 
 
Sammanfattningsvis kan konstateras att landstinget inte köper in några pappersprodukter som 
innehåller miljöfarligt klor.  
 
LANDSTINGSSTYRELSEN FÖRSLAG 
 
Motionen anses besvarad med hänvisning till lämnad redovisning. 
 
YRKANDE 
 
Owen Laws (mp) yrkar bifall till motionen. 
 
Robert Uitto (s) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag. 
 
Jan-Olof Dahlin och Monalisa Norrman yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och  på Owen Laws yrkande och 
finner landstingsstyrelsens förslag antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens  förslag. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Owen Laws, Jan-Olof Dahlin och Gunni Holm (samtliga mp) till 
förmån för Owen Laws yrkande. 
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§ 48 
 
Motion från Tapani Bergbacka (sjp) om att avskaffa kostnadstak för hörapparater (Jll 905/2003) 

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Tapani Bergbacka föreslår i en motion att kostnadstaket för hörapparater skall avskaffas. 
 
1997-03-01 beslöts att införa en utprovningsavgift för hörapparater samt ett kostnadstak på 3 500 
kronor. ”Taket” innebär att för patienter som väljer hörapparater över 3 500 kronor får patienten 
själv stå för mellanskillnaden mellan apparatens pris och 3 500 kronor. 
 
Av statistik för åren 2000-2003 framgår att cirka 150 patienter väljer dyrare apparater till en total 
kostnad på cirka 250 tkr eller cirka 1 700 kronor per apparat och patient. 
 
Om kostnadstaket avskaffas innebär detta en merkostnad för länssjukvården på minst 250 tkr per 
år. 
 
Om resurser skall omdisponeras inom hörselvårdens budget till förmån för ökad subvention av 
hörapparater, kan inte nuvarande kvalitet på verksamheten bibehållas. Enda möjligheten att öka 
subventionsgraden är att fullmäktige beslutar om att ytterligare ekonomiska medel tillförs 
hörselvården. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
Motionen avslås. 
 
YRKANDE 
 
Tapani Bergbacka (sjp) och Pär Jönsson (m) yrkar bifall till motionen. 
 
Karin Paulsson (s) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag. 
 
Åke Durre (sjp) yrkar att kostnadstaket bibehålls, men att läkare, om så krävs, kan ordinera 
hörapparat till högre kostnad. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingssstyrelsens förslag och på Tapani Bergbackas yrkande 
och finner landstingsstyrelsens förslag antaget. 
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VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: Den som bifaller landstingsstyrelsens 
förslag röstar ”ja”. Den som bifaller Tapani Bergbackas yrkande röstar ”nej”. Vid voteringen avges  
44 ja-röster och 8 nej-röster. En ledamot avstår från att rösta och två ledamöter är frånvarande. 
(Se bifogat voteringsprotokoll) 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Åke Durres yrkande och finner yrkandet avslaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Motionen avslås. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Pär Jönsson, Jan-Olof Andersson, Jöns Broström och Anna-Britt Bromée 
(samtliga m). 
 
§ 49 
 
Motion från Åke Westerlind och Åke Durre (båda sjp) om landstingets bidrag till politiska ung-
domsorganisationer (Jll 855/2003)  

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Åke Westerlind och Åke Durre (båda sjp) föreslår i en motion att bidragen till de politiska 
ungdomsorganisationerna tas bort och att motsvarande medel överförs till kirurgkliniken för 
prostataoperationer. 
 
Motionen har beretts av demokrati- och länsutvecklingsberedningen. 
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Motionen avslås. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
I det av fullmäktige antagna inriktningsdokumentet för år 2004 framgår bl a att landstingsstyrelsen 
har uppdrag att följa upp beslutade kriterier för landstinget att lämna organisationsbidrag som 
bygger på betydelsen för demokrati, aktivitet och samhällsnytta, samt överensstämmer med 
landstingets verksamhetsidé. Syftet med organisationsbidragen är att stimulera människors 
engagemang i föreningar och organisationer. 
 
Motionen avslås. 
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YRKANDEN 
 
Björn Sandal (s) yrkar bifall till beredningens förslag med landstingsstyrelsens tillägg. 
 
Åke Durre (sjp) yrkar bifall till motionen. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Motionen avslås. 
 
 
§ 50 
 
Motion från Finn Cromberger (fp) om en liten stimulans, ”belöning” för ett viktigt arbete  
Jll 884/2002)        
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Finn Cromberger (fp) föreslår i en motion att en mindre summa pengar, förslagsvis 100 - 500 
kronor tillfaller den hälsocentral eller motsvarande varje gång man tar sig an något av i motionen 
angivna folkhälsoproblem med en ny patient. 
 
Ärendet har beretts av beredningen för folkhälsa, kultur och livsmiljö.  
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Motionen avslås. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  YTTRANDE 
 
Beredningens förslag att avslå motionen tillstyrks. 
 
YRKANDEN 
 
Finn Cromberger (fp) yrkar: ”Motionen överförs till strukturberedningen - Karolina för att där 
prövas om dess intentioner kan appliceras på focusområdena prioriteringar och tillgänglighet. Detta 
med syfte att landstinget skall kunna erbjuda alla i Jämtlands län en hälso- och sjukvård som till-
sammans med folkhälsoinsatser leder till hälsovinster även för de grupper som omnämns i 
motionen. Med detta anses motionen besvarad.” 
 
Harriet Svaleryd (s) och Owen Laws (mp) yrkar bifall till beredningens förslag. 
 
Åke Durre yttrar sig. 
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Finn Crombergers yrkande och på beredningens förslag och 
finner beredningens förslag antaget. 
 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Motionen avslås. 
 
 
§ 51 
 
Motion från Tapani Bergbacka (sjp) om förebyggande hälsovård (Jll 906/2003) 

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Tapani Bergbacka (sjp) föreslår i en motion att den subventionerade kostnaden för vaccination mot 
influensa ska utvidgas till att i en första etapp gälla även personal inom bl a sjukvården. 
 
Ärendet har betetts av vård- och rehabiliteringsberedningen.  
 
BEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Uppdrag ges till primärvårdsförvaltningen att tillhandahålla information till länets arbetsgivare. 
Motionen  är därmed besvarad. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  YTTRANDE 
 
1. Landstingsstyrelsen, som i allt väsentligt delar beredningens synpunkter, anser att landstingets 
information i detta sammanhang ska avse hela befolkningen och inte endast den yrkesarbetande 
delen av befolkningen. Sådana informationsinsatser görs redan genom olika kanaler och bör 
naturligtvis fortsätta. Något särskilt uppdrag till primärvårdsförvaltningen erfordras därför inte. 
Styrelsen anser därutöver att det för närvarande saknas ekonomiska möjligheter att utvidga 
målgruppen för vaccination mot influensa. 
 
2. Motionen avslås. 
 
YRKANDEN 
 
Tapani Bergbacka (sjp) yrkar bifall till motionen. 
 
Pär Jönsson (m) yrkar att subventionerad vaccination mot influensa ska gälla landstingets personal.  
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Tapani Bergbackas yrkande och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Pär Jönssons yrkande och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner förslaget antaget. 
 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Motionen avslås. 
 
 
§ 52 
 
Beredning för vård och rehabilitering: Fyllnadsval av ledamot för tiden t o m 2006-12-31 
för Anders Silfverdal (kd) som avsagt sig uppdraget     
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Ledamot 
Margareta Persson (kd), Egnahemsgatan 14, 824 31 Sveg 
 
 
§ 53 

 
Etisk kommitté för prioriteringar inom vården: Fyllnadsval av ersättare för tiden t o m 
2006-12-31  för Anders Silfverdal (kd) som avsagt sig uppdraget      
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Ersättare 
Margareta Persson (kd), Egnahemsgatan 14, 842 31 Sveg 
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§ 54 
 
Länsrätten i Jämtlands län, övriga mål: Fyllnadsval av nämndeman för tiden t o m 
2006-12-31 för Birgitta Sundqvist (m) som avsagt sig uppdraget      
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Nämndeman 
Bertil Eriksson (m), Slånbärsvägen 2, 831 62 Östersund 
 
  
 
 
§ 55 
 
Skattenämnden vid Skatteverket:  Val av 2 ledamöter för tiden t o m 2006-12-31    
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Ledamöter     
Birgith Norlander Rosth (s), Övre Katrinelundsvägen 30 D, 831 47 Östersund     
Arne Eskilsson (c), Blomstervägen 40, 832 47 Frösön 
 
 
§ 56 
 
Motion från ungdomstinget - uthyrning av operationssalar (Jll 918/2003) 
 
Under en livlig debatt med många talare diskuteras en av ungdomstingets motioner - Uthyrning av 
operationssalar - tillsammans med ungdomstinget. 
 
Thomas Andersson, Pär Jönsson, Kerstin Weimer, Åke Durre, Maidie Wiklund, Nina Fållbäck-
Svenson, Jan-Olof Dahlin, Finn Cromberger, Inger Jonsson, Bernt Söderman, Owen Laws, Börje 
Frisk, Monalisa Norrman och Katarina Nyberg-Finn yttrar sig. 
 
Från ungdomstinget yttrar sig Emma Rastbäck, Martin Eliasson, Tobias Wallenqvist, Mona Seul, 
Kerstin Norlén, Henrik Loxell, Hans Nilsson, Tina Strandberg, Charlotte Krossler och Hanna 
Pålsson. 
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YRKANDE 
 
Björn Sandal (s) yrkar att motionen utreds skyndsamt av styrelse/beredning och att förslag till 
åtgärder presenteras vid nästa fullmäktigesammanträde.  
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Björn Sandals yrkande och finner yrkandet antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Motionen utreds skyndsamt av styrelse/beredning och förslag till åtgärder presenteras vid nästa 
fullmäktigsammanträde. 
 
 
§ 57 
 
Avrapportering från ungdomstinget till landstingsfullmäktige samt beslut 
 
Ordförandena i ungdomstingets utskott redovisar ungdomstingets diskussioner. 
 
Ungdomstingets presidium avtackas av fullmäktiges ordförande. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
De av ungdomstingets motioner som berör landstinget skall överlämnas till fullmäktiges presidium 
för att där behandlas på samma sätt som fullmäktiges motioner och medborgarförslag. 
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